
309

Z jednání výboru Psychiatrické společnosti
2. prosince 2009

• Prof. Raboch zhodnotil realizovanou konferenci
v Karlových Varech jako úspěšnou, zdůraznil
význam jejího konání pro psychiatrii
v Karlovarském kraji.

• Dr. Doubek informoval výbor PS o přípravách
konference PS ve Špindlerově Mlýně v r. 2010.
Termínem pro přihlášení sympozií bude konec
ledna 2010, dr. Doubek rozešle sekcím PS výzvu
k účasti na konferenci.

• Prof. Raboch bude jednat s dr. Hroboněm o možné
spolupráci s jeho poradenskou firmou v zájmu
strategie rozvoje psychiatrické péče v ČR.

• Dr. Anders informoval výbor PS o aktuální situ-
aci s časopisem Česká a slovenská psychiatrie.
Smlouva se společností Galén je před finálním
dopracováním a nic by nemělo bránit jejímu
podepsání. Prim. Rektor předložil návrh výše
předplatného (45,- Kč pro člena společnosti za
jedno číslo, pro nečleny základní předplatné 520,-
Kč za 6 čísel). Informace o proběhlých změnách
ve vydávání časopisu budou vloženy do 1. čísla
časopisu roku 2010.

• Pracovní skupina pod vedením prim. Rektora
průběžně pracuje na inovaci stanov PS ČLS JEP
a ČPS. Informace o vztazích PS ČLS JEP A ČPS
a účelu existence ČPS jako servisní organizace

PS ČLS JEP bude dána na web společnosti.
Prof. Češková upozornila na potřebu ve vznikají-
cích stanovách rozlišit druh členství v odborné
společnosti pro lékaře psychiatry a ostatní (nelé-
kaře, zaměstnance firem apod.).

• Prof. Raboch informoval o uskutečněném semi-
náři věnovaném problematice nového uznávání
invalidizace v roce 2010. Dr. Baudiš, který se
semináře zúčastnil, sestaví pracovní skupinu pro
vytvoření postupů uznávání invalidizace
k psychiatrii. Novinkou pro uznání invalidity
bude nezbytné uvedení míry poškození zdraví
prostřednictvím psychiatrických škál.

• Za členy akreditační komise pro psychiatrii MZd
ČR byli navrženi a výborem schváleni
prof. Raboch, prim. Rektor, prof. Češková, ředitel
Žižka a prof. Libiger.

• Prof. Raboch informoval výbor PS o nabídce
uspořádat konferenci WPA v Praze v roce 2011.
Prof. Raboch byl výborem PS pověřen k dalšímu
jednání ohledně případného konání konference
v Praze. O jednáních bude prof. Raboch členy
výboru PS průběžně informovat.

• Vzhledem ke změně vzdělávání v oblasti psycho-
terapie od příštího roku IPVZ Praha zajistí kurz
psychoterapeutické minimum v prvním pololetí

Galén. I když je třeba dořešit otázku výše před-
platného časopisu, výbor se usnesl, že členské
příspěvky pro příští rok se zvyšovat nebudou.

• Prim. Rektor informoval o finanční situaci PS
s tím, že připraví zprávu o finančním hospodaře-
ní, která bude přednesena na konferenci
v Karlových Varech. Výbor PS uvažuje o profesio-
nalizaci sekretariátu PS ve spolupráci se společ-
ností Guarant.

• Doc. Vevera byl pověřen úkolem vytvořit pracov-
ní skupinu zabývající se návrhy nových pojist-
ných kódů v psychiatrii.

• Prim. Rektor informoval o dvou konkurenčních
nabídkách na vytvoření nové podoby webových
stránek společnosti. Jako první bude oslovena
firma nabízející levnější služby.

• Prim. Rektor po prostudování stanov ČLS JEP
připomíná, že případné návrhy změn stanov naší
společnosti je třeba předložit před sjezdem ČLS.

• Příští zasedání výboru PS se uskuteční v rámci
konference v Karlových Varech. Předsedou příš-
tí dopolední schůze 4. 11. 2009 bude prof. Pape-
žová.

Zapsal doc. MUDr. Radovan Přikryl, Ph.D.

usnesl, že pedopsychiatrická sekce zůstává nadá-
le součástí Psychiatrické společnosti ČLS JEP.
Výbor PS vždy podporoval a bude podporovat
oprávněné požadavky oboru pedopsychiatrie na
zlepšení ohodnocení nákladnější péče
v pedopsychiatrii. Výbor PS ani výbor pedopsy-
chiatrické sekce PS nebudou bránit případnému
vzniku samostatné Dětské psychiatrické společ-
nosti v rámci ČLS JEP. Prof. Raboch informoval
o žádosti předsedy ADDP dr. Matýse konzultovat
s předsedou výboru PS situaci v pedopsychiatrii.
Na jeho požadavek odpoví předseda prof. Raboch
s tím, že za výbor společnosti se schůzky s dr.
Matýsem zúčastní doc. Přikryl.

• Jednání o spolupráci mezi ČLK a odbornými spo-
lečnostmi se za PS zúčastní řed. Bašný.

• Letošní ztráta časopisu Česká a slovenská psy-
chiatrie se pohybuje ve výši cca 160 000 Kč.
V reakci na tuto skutečnost výbor PS navrhuje
redukci plánovaných letošních čísel, aby se pře-
dešlo případnému nárůstu ztráty. V tomto roce
tedy vyjde pouze šest čísel České a slovenské
psychiatrie. Stanovisko výboru předloží naklada-
teli šéfredaktor časopisu dr. Anders. Ten rovněž
informoval výbor PS o jednání s nakladatelstvím
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lení ve FN Olomouc, výbor PS vznik zařízení pod-
poruje.

• Řed. Bašný upozornil na situaci, kdy rychlá
záchranná služba (RZS) v Praze odmítá převozy
akutních psychiatrických pacientů z ambulancí
na lůžková oddělení. Výbor PS podporuje řed.
Bašného v jednání s RZS.

• Prof. Papežová informovala o vytvoření skupiny
pro ICD klasifikaci.

• Předsednictvím pracovních schůzí byli v r. 2010
pověřeni: únor (doc. Praško), březen (řed. Bašný);
úvodníky časopisu napíší: leden (prof. Raboch
a dr. Anders), březen (doc. Praško), květen (prof.
Papežová).

• Novými členy společnosti PS se stávají
MUDr. Tereza Hynková, PCP Praha, MUDr. Ka-
teřina Felixová, PL Bohnice, PharmDr. Helena
Rösslerová, Lundbeck, MUDr. Richard Hányš,
Lundbeck

• Příští schůze výboru PS se bude konat 13. 1. 2010
od 11:00 hodin.

Zapsal doc. MUDr. Radovan Přikryl, Ph.D.

roku 2010. Od druhého pololetí 2010 bude vzdě-
lávání v psychoterapii probíhat podle nových
pravidel. Doc. Praško a prim. Rektor vypracují
program pro akreditovaný kurz psychoterapie.

• Pořadatelé žádají výbor PS o záštitu nad konfe-
rencemi KBT Kroměříž 2010 a Biologické psychi-
atrie Jihlava 2010. Výbor PS souhlasí za splnění
podmínek ve vztahu ke svým smluvním partne-
rům.

• Doc. Přikryl informoval výbor o úmyslu firmy
GlaxoSmithKline stáhnout z trhu tbl. Seroxat
30mgx30tbl, výbor PS proti tomu nemá námitek

• Výbor PS souhlasil s návrhem registračních lis-
tů k výkonům 36021, 36022, 36023 v pedo-
psychiatrii.

• Dr. Anders osloví garanty jednotlivých guidelinů
PS ČLS JEP, aby aktualizované verze jednotli-
vých guidelinů mohly být umístěny na web spo-
lečnosti.

• Doc. Přikryl zajistí aktualizaci databáze výboru
PS pro ČLS JEP.

• Doc. Praško požádal výbor o podporu v úsilí týka-
jící se vytvoření dětského psychiatrického oddě-

OZNÁMENÍ

Výbor Psychiatrické společnosti ČLS JEP a České psychiatrické společnosti, o.s., vypisuje

„Novinářskou cenu za nejkvalitnější příspěvek týkající se problematiky
duševních poruch, duševního zdraví a psychiatrické péče“.

Podmínky:
Článek prezentovaný v celostátních, tištěných sdělovacích prostředcích v češtině od 1. 12. 2009 do
30. 4. 2010. Kvalita článku bude vyhodnocena odbornou komisí sestávající z pětičlenné komise čle-
nů Psychiatrické společnosti ČLS JEP ve spolupráci s členy vědecké skupiny spolupodílejících se na
projektu „Média a psychiatrie“, zaštítěného Univerzitou v Berkeley, USA. Důraz při hodnocení bude
kladen především na odbornou přesnost, vyváženost zdrojů informací, edukační potenciál, ale i na
aktuálnost a vizuální zpracování celého příspěvku.
Výsledky budou oznámeny vítězi první týden v květnu a vyhlášeny během slavnostního zahájení
celostátní psychiatrické konference ve Špindlerově Mlýně, která se koná od 10. do 14. 6. 2010. Vítě-
zi bude nabídnuta možnost prezentovat danou problematiku z pohledu žurnalisty ve formě 45minu-
tové plenární přednášky.
Vyhrazujeme si právo požadovat zveřejnění výsledků této soutěže v dostupném médiu. Hlavní cena
dále zahrnuje plně hrazený pobyt pro 1 osobu v hotelu Harmony ve Špindlerově Mlýně od 10. do
14. 6. 2010 a finanční odměnu ve výši 20 000 Kč.
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